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hij	lastig,	geeft	hij	toe.	‘Boeren	is	een	manier	van	leven	en	
dat	is	lastig	om	los	te	laten.	Niks	mooiers	dan	een	goede	
koppel	koeien	melken,’	zegt	hij	grinnikend.
Ze	zijn	de	kalveren	sinds	een	aantal	jaar	drie	keer	daags	
gaan	voeren.	Inge	merkt	dat	de	kalveren	breder	worden,	
waardoor	 ze	 meer	 ruimte	 hebben	 voor	 hart	 en	 longen.	
‘Een	echte	vooruitgang	met	meer	natuurlijke	weerstand,’	
aldus	de	veehoudster.	Verder	zijn	ze	overgestapt	op	een	
andere	 voerstrategie	 waarin	 ze	 volledig	 TMR	 voeren,	
hierbij	 benutten	 ze	 zoveel	 mogelijk	 het	 eigen	 ruwvoer.	
Eind	november	2020	voeren	ze	nog	steeds	vers	gras	 in	
de	stal,	een	optimale	benutting	van	eiwit	van	eigen	land.	

De vaarzen produceren best
De	afgelopen	 jaren	hebben	ze	veel	dieren	aangehouden	
om	 in	aantal	 te	groeien	en	niet	bij	 te	hoeven	kopen.	Ze	
zitten	nu	op	een	aantal	dat	ze	kritisch	kunnen	selecteren	in	
wat	ze	aanhouden.	Hierdoor	is	het	vervangingspercentage	
op	 dit	 moment	 hoger,	 maar	 dat	 is	 een	 bewuste	 keuze.	
‘Het	belangrijkste	selectiecriterium	is	om	de	productie	te	
finetunen,’	zegt	Peter.	‘We	zitten	momenteel	op	9.818	kgM	
met	4,25%	vet	en	3,41	%	eiwit.	
Trots	 zijn	 ze	 op	 de	 nieuwe	 generatie	 vaarzen,	 die	 in	
vergelijking	 met	 de	 2e	 kalfs	 en	 oudere	 dieren	 7	 punten	
hoger	scoren	op	BSK.	Een	stijgende	 lijn	die	ze	met	veel	
passie	willen	doorzetten.	Los	van	het	feit	dat	de	vaarzen	
goed	scoren,	past	ook	het	model	vaarzen	in	hun	plan	de	
campagne:	sterke	dieren	met	kwaliteitsuiers.	
Op	dit	moment	lopen	er	maar	liefst	35	Fitz-nakomelingen	
op	 het	 bedrijf,	 waarvan	 er	 nu	 20	 aan	 de	 melk	 zijn.	 Ook	
Galapagos	 nakomelingen	 doen	 het	 goed,	 waarvan	 één	
nakomeling	op	de	 foto	staat.	Dat	 is	het	 type	koe	dat	ze	
nastreven:	gebalanceerd,	met	glashard	beenwerk,	sterke	
no-nonsense	koeien	die	niet	te	extreem	zijn.	

Zoals	dat	vaak	gaat	op	een	melkveebedrijf,	heeft	iedereen	
zo	z’n	eigen	werkzaamheden.	Zo	ligt	de	focus	van	broer	
Thijs	 op	 het	 kaasmaken;	 is	 broer	 Ruud	 meer	 van	 de	
mechanisatie,	 het	 landwerk	 en	 het	 insemineren;	 doet	
broer	Peter	het	melken	en	voeren;	en	kan	Peter’s	vrouw	
Inge	overal	bijspringen,	hoewel	ze	ook	dagelijks	helpt	bij	
het	 jongvee.	Daarnaast	hebben	ze	een	medewerkster	 in	
dienst	en	zijn	vader	Thijs	(86	jaar)	en	opa	Henk	nog	steeds	
enorm	betrokken	bij	alle	werkzaamheden.

Een echt familiebedrijf
In	2000	zijn	Peter,	Ruud	en	Thijs	als	derde	generatie	binnen	
de	 Mooren-familie	 begonnen	 op	 het	 melkveebedrijf,	 dat	
zij	van	hun	vader	Thijs	overnamen.	Door	de	jaren	heen	is	
het	bedrijf	steeds	verder	gegroeid.	In	1998	hebben	ze	met	
hun	ouders	een	2e	locatie	bijgekocht	waar	het	drachtige	
jongvee	 staat.	 Ze	 hebben	 in	 2003	 de	 stal	 verlengd	 tot	
154	boxen	en	in	2004	hebben	ze	het	ouderlijk	bedrijf	van	
Inge	in	laten	stromen,	waarbij	ze	het	melkvee,	land	en	een	
locatie	voor	het	jongvee	overnamen.	Vervolgens	hebben	
ze	in	2009	een	nieuwe	stal	gebouwd	en	in	2015	en	2019	
flink	geïnvesteerd	in	extra	land,	waardoor	ze	nu	in	totaal	
op	209	hectare	zitten.		

Stieradvies en ProMate
Vader	Thijs	fokte	vroeger	Blaarkoppen,	waar	hij	ook	mee	naar	
de	VEBO	(lokale	veekeuring)	ging.	Daar	 is	hij	 in	aanraking	
gekomen	met	het	Holstein-Friesian	ras	en	zo	kwamen	er	ook	
de	eerste	Holsteins	op	het	bedrijf	in	Hoogmade.	
Toen	Peter	in	2000	net	begon	als	veehouder	heeft	hij	veel	
gepionierd	op	het	gebied	van	fokkerij.	Hij	is	uiteindelijk	in	
contact	gekomen	met	Semex	vertegenwoordiger	Wouter	
de	Bruin	en	dat	klikte	meteen.	Samen	met	stieradviseur	
Arend	 Withaar	 gaan	 ze	 één	 keer	 per	 kwartaal	 de	 stal	
door	 om	 de	 koeien	 te	 paren.	 ‘Hier	 wordt	 altijd	 tijd	 voor	
vrij	 gemaakt,’	 zegt	 Wouter.	 ‘Er	 worden	 hier	 veel	 koeien	
gemolken,	maar	Peter	ziet	ook	graag	een	fraaie	koe,	deze	
presteren	 gewoonweg	 ook	 beter!’	 Daarnaast	 wordt	 niet	
alleen	over	koeien	gepraat,	maar	delen	ze	ook	ideeën	uit	
over	bijvoorbeeld	voeding	of	bedrijfsmanagement,	en	is	er	
tijd	voor	een	lolletje	natuurlijk!
Voor	de	pinken	draait	Wouter	een	ProMate	advies	uit	met	
gesekst	 sperma.	 Promate	 is	 het	 paringsprogramma	 van	
Semex,	dat	rekening	houdt	met	inteelt,	allerhande	erfelijke	
afwijkingen	en	geeft	per	dier	het	best	passende	advies!	Uit	
dit	ProMate	advies	komen	veel	genomics	stieren	en	dat	
bevalt	Peter	goed.	 ‘Vooral	het	afkalfgemak	 is	belangrijk	
voor	 op	 de	 pinken.’	 Verder	 sluit	 Wouter	 in	 ProMate	
gemakkelijk	de	Kappa-Caseïne	E-stieren	uit,	vanwege	het	
verband	 tussen	deze	eiwit-variant	en	een	minder	goede	
stremming	van	melk	bij	de	bereiding	van	kaas.

Boeren is een manier van leven
Peter	melkt,	samen	met	zijn	broer,	twee	keer	per	dag	drie	
uur	in	een	24	stands	draaimelkstal,	waarbij	de	één	melkt	en	
de	ander	zorgt	voor	al	het	koeverkeer	en	het	insemineren.	
Op	deze	manier	kent	Peter	zijn	koeien	precies	en	weet	hij	
waar	hij	 rekening	mee	kan	houden.	Om	dit	dan	eens	uit	
handen	te	geven	tijdens	bijvoorbeeld	een	vakantie,	vindt	

Eiwit	van	eigen land	
benutten	voor	
zelfgemaakte kaas

VOF MOOrEn, HOOgMaDE 
Eigenaars:	Peter	&	Inge,	Ruud	en	Thijs	Mooren

Medewerker:	1	

Aantal	koeien:	335	melkkoeien,	225	stuks	jongvee	(en	40	schapen)

Melken:	twee	keer	per	dag	3	uur

Land:	209	hectare	(145	ha	eigendom,	28	ha	reguliere	pacht,	32	

geliberaliseerde	pacht	en	4	ha	los)

Huidig	stiergebruik:	Fitz,	Brekem,	Galore,	Lighthouse,	Bardo	gesekst,	

Sidekick,	Silvio,	Darwin,	Barolo	gesekst,	Fuel,	Randall	

Gepke 95 (V: Galapagos, MV: Fever). Afgesloten lijst: 1.11 8.939 kgM, 4.34%V 3.62%E 112 LW. Met Ruud, Peter en Inge Mooren.

Op het familiebedrijf van VOF Mooren is altijd meer dan genoeg werk 
te doen en dat is niet gek met hun 335 koeien, 225 stuks jongvee, 
wat hobbydieren en een eigen kaasmakerij. In de Grospolder, tussen 
de molens en dicht bij de A4, ligt het bedrijf van Peter, Inge, Ruud en 
Thijs, centraal gelegen in het westen van ons land.

TEKST:	ISABELLE	OVERGOOR

De groshoeve Kaasboerderij
Van	de	drie	miljoen	kilo	melk	die	ze	op	jaarbasis	produceren	
wordt	 185	 ton	 kaas	 gemaakt.	 Dit	 komt	 neer	 op	 zo’n	 48	
Goudse	 kazen	 per	 dag	 die	 ze	 uiteindelijk	 leveren	 aan	
Albert	 Heijn.	 De	 rest	 van	 de	 geproduceerde	 melk	 wordt	
opgehaald	door	Vreugdenhil	Dairy	Foods.	
Voor	een	goede	kaas	zijn	de	gehaltes	in	de	melk	natuurlijk	
belangrijk	 en	 dat	 is	 dus	 ook	 één	 van	 de	 focuspunten	
binnen	hun	fokkerij,	geeft	Peter	aan.	‘We	zijn	continu	bezig	
om	een	betere	generatie	te	fokken.	We	willen	graag	een	
laatrijpe	degelijke	koe,	met	beste	gehaltes,	een	spiertje	en	
die	er	ook	 fraai	uitziet.’	Dat	 laatste	voegt	de	veehouder	
met	een	lach	toe:	‘stiekem	wil	ik	ook	wel	een	kampioen	op	
de	VEBO!’	

Toekomstvisie
Wat	 de	 toekomst	 betreft	 heeft	 de	 familie	 Mooren	 zeker	
ideeën	 om	 het	 bedrijf	 verder	 te	 professionaliseren.	 Zo	
willen	ze	de	verouderde	kalverstal	wel	vervangen	voor	een	
nieuwe	 jongvee	opfokstal	en	 ‘eigenlijk	 is	de	kaasmakerij	
ook	wel	uit	z’n	 jasje	gegroeid,’	geeft	Peter	aan,	door	de	
groei	 die	 ze	 de	 afgelopen	 jaren	 hebben	 meegemaakt.	
‘Zulke	 investeringen	 betalen	 we	 het	 liefst	 uit	 eigen	

middelen,	 dus	 we	 moeten	 goed	 kijken	 hoe	 we	 dat	 gaan	
inrichten.’	Toch	vinden	ze	het	nu	vooral	het	belangrijkste	
om	gezond	te	blijven,	qua	gezondheid	en	financieel	gezien.	
Ze	zien	wel	wat	ze	tegenkomen.	Geen	gekke	gedachte	in	
deze	bijzondere	Corona-tijden.

‘Er worden hier veel koeien gemolken, 
maar Peter ziet ook graag een fraaie koe, 
deze presteren gewoonweg ook beter!’

‘Een laatrijpe degelijke koe, met beste 
gehaltes, die er ook fraai uit ziet‘
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